
 
Referat af Klima-møde-Bomhoff 8.5.23. 
Til stede Simon, Inge og Inge 
Afbud fra Lars, Elin og Jens 
 

1. Nyt bygningsdirektiv. Der kommer et nyt bygningsdirektiv/energi performance building 
directive formodentlig gældende fra 2025 med deadline 2050 og krav om at alle offentlige 
og private bygninger være 0-emmision-bygninger: dvs. Bygninger der har klimapåvirkning. 

 
2. Kommunal åbenhed for ændringer: Frederiksberg Bygningskontor har en uofficiel liste 

over bygninger der er bevaringsværdige, og for at være bevaringsværdig skal man være 
anført i lokalplanen for området. Bomhoffs Have optræder ikke i lokalplanen og evt. 
ændringer bliver en individuel afgørelse. Desuden er der frihedsgrader for forandringer i 
fremtidige ændringer, der ikke kan ses fra vejen. Kommunen anbefaler at lave ændringer af 
taget så tæt på det nuværende: Dvs. røde tegl. 

 
3. EL-forbrug: Kender nogen det fælles el-forbrug? Hvis vi skal kende det samlede frobrug har 

vi brug for oplysninger fra hver enkelt beboer. P.gr. GDPR kan man ikke bare få indblik i det 
samlede private forbrug. 

 
4. Lys i elevatorer: Tak til bestyrelsen for at undersøge lys i elevatorerne:  
”Der sidder et 9 watts lysstofrør i hver elevator. Derfor er det begrænset hvad der kan spares. Hvis dette 
skulle lys-styres, så lyset kun er tændt ved aktivitet, vil det koste alt for meget ifht at det ikke ville kunne 
tjenes ind inden elevatoren alligevel skulle skiftes. Derfor er konklusionen fra sidst uændret”.  

 
5. Energimærkning: Hvornår forventes Energimærkning af Bomhoff at være klar? Her 

forventer vi at der kommer et overblik over mulige energiændringer. 
 

6. Procesplan:Vi håber at have et udkast til energitiltag senest i august (afhængige af 
energimærkningen) og håber at kunne fremlægge tankerne for bestyrelsen i august eller 
start september inden generalforsamlingen 26. september hvor vi derefter vil fremlægge 
planerne. Heri skal der bl.a. være en business-case for et nyt tag med solceller. 
 

7. evt: Læs lederen i det nyeste ABFNyt maj 2023. Her arbejdes der på at skabe ”flere 
medlemstilbud og aktiviteter, der kan fremme medlemmernes ønsker om bæredygtighed.” 
 

8. Næste møde: når vi har tid. 
 

Referent Inge Tofte. Tlf: 23746106 (ring bare og spørg til vores arbejde). 


